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“Voorzitter,  

 

voor ons ligt de kadernota. Het college ontvouwt hierin zijn plannen voor het komende jaar. Op basis 

van deze plannen kan dan in het najaar de begroting worden gemaakt. 

Dat is tenminste de bedoeling, of in elk geval wat wij ervan verwachten. Zeker gezien het feit 

dat dit college zijn derde jaar ingaat en nu met duidelijke maatregelen zou moeten gaan oogsten wat 

in de afgelopen jaren in gang is gezet.  

Begroten kun je alleen maar doen als er concrete voorstellen liggen die je ook wilt uitvoeren. 

En dat is nu net waar de schoen wringt. De kadernota staat vol van ambities en ideeën zonder dat 

daar enige uitwerking aan wordt gegeven. 

 

Ik citeer: ‘er ligt namelijk een grote uitdaging voor de komende jaren. Onze grenzeloze ambities in 

combinatie met de grote potentie en het algemeen belang van de Brainportregio staan op steeds 

gespannener voet met de financiële mogelijkheden en slagkracht die de gemeente Eindhoven heeft.’ 

 

Geweldig, voorzitter, maar wat doen we eraan, anders dan zeggen dat de lokale belasting wel 

omhoog kan. De VVD is tegenstander van het verhogen van de lokale lasten. De overheid moet 

efficiënt werken en niet de lasten op de inwoners afwentelen. De Rijksoverheid zal hier ook niet om 

vragen. Immers lage lasten betekent een efficiënt stadsbestuur, zodat het Rijk weet dat extra gelden 

bij ons goed besteed worden. Die verhoging is ook weer in tegenspraak met een andere passage uit 

dit document. 

 

‘(…) en aangezien de tijd voorbij is dat we lastige problemen met meer geld konden oplossen, 

moeten we op alle domeinen op zoek naar vernieuwende en innovatieve aanpakken. Dit alles onder 

de noemer van smart society.’ 

 

Voorzitter, afgezien van de tegenspraak, geeft dit, volgens de VVD, aan dat het college nog steeds op 

zoek is naar wat ze moet gaan doen en probeert ze dit met mooi taalgebruik te verhullen. Immers als 

er smart society opstaat moet het wel goed zijn. Maar alleen zeggen dat we innovatief willen zijn lost 

niets op. 

 

Een ander creatief idee is ontschotting – het geld van verschillende budgetten in één budget laten 

opgaan – zodat het college snel kan inspelen op veranderende vragen. De VVD is geen tegenstander 

van ontschotten, maar maakt zich wel zorgen over de controle van de raad. Het kan niet zijn dat het 

college uitgaven kan doen zonder toestemming van de raad. Het is niet nodig hiervoor nieuwe 

instrumenten te ontwikkelen. Een voorstel tot begrotingswijziging volstaat en daarom dienen we een 

motie in. 



 
 

 

Het college weidt terecht een passage aan de maatschappelijke opgave die we hebben op het gebied 

van inclusiviteit en tolerantie. Als je dan denkt ‘nu komen de maatregelen’, constateert het college 

dat er nog grote maatschappelijke problemen zijn, om vervolgens te zeggen, dat ‘we zoeken naar 

vernieuwende manieren om die aan te pakken’. Niets concreets dus; het college weet nog niet wát 

het gaat doen, als het maar vernieuwend is. 

 

Eindhoven gaat groeien en dat moet gepaard gaan aan milieu en klimaatambities. Na enig uitweiden 

hierover komt het college tot de volgende maatregelen: ‘Het is de uitdaging om dit te koppelen aan 

onze ambities op het versterken van de stedelijkheid de verdichting en de binnenstedelijke 

bereikbaarheid.  We hebben de fysieke ruimte om dit te kunnen realiseren, maar dit is een complexe 

multidisciplinaire opgave, die een vernieuwende aanpak vergt.’ 

 

Dan weet je waar je aan toe bent. Of weet het college het zelf ook niet… 

 

Wij hebben wel een concreet voorstel. Samen met GroenLinks dienen wij een motie in om het 

bomencompensatiefonds te gebruiken waarvoor het bedoeld is en volledig te benutten. 

 

Kijk je naar het einde van de tekst dan stijgt de verbazing ten top. Er staat namelijk: ‘tenslotte is een 

belangrijk onderdeel van de puzzel het uitlijnen van onze ambities met onze beperkte mogelijkheden 

in capaciteit en middelen. Dat vraagt om scherpe prioriteitsstelling waarbij we onze inzet primair 

moeten richten op de belangrijkste maatschappelijke opgaven. Dat betekent ook dat we ervoor gaan 

kiezen om andere zaken te faseren of te bevriezen. We zijn grenzeloos ambitieus op de 

maatschappelijke opgaven die er volgens ons voor de stad toe doen. Maar dat betekent wel dat er 

grenzen zijn aan het aantal onderwerpen dat we kunnen oppakken.’ 

 

In de hele nota komt geen keuze voor, er wordt alleen voortdurend gezegd dat we die moeten 

maken. De enige grenzeloze ambitie die wij kunnen ontwaren is het feit dat alles smart en innovatief 

moet zijn. 

 

Wat betreft duidelijke keuzes, wil de VVD u wel wat op weg helpen. 

 

Bereikbaarheid 

Het college heeft de meest effectieve maatregel de nek omgedraaid. Hoe we nu omgaan met een 

stijging van 30-50% in mobiliteit voor de komende jaren in deze regio is een grote vraag. Wij hebben 

een voorstel om dan in elk geval het OV te verbeteren gedaan. De motie is niet uitgevoerd en nu 

willen we van het college een onderbouwing, zodat de raad een afweging kan maken. Wij geloven 

nog steeds in de laatste bus na de laatste trein, en dienen, wederom, een motie in. 

 

  



 
 

Werk 

Ondanks de economische groei slaagt het college er maar niet in de uitstroom uit de WWB te 

vergroten en haalt het zijn doelstellingen op geen stukken na. Hiervoor moet het bedrijfsleven beter 

worden ingeschakeld. Immers de overheid creëert geen banen maar het bedrijfsleven, en dan vooral 

het MKB, wel. Daarom dienen we een motie in. 

Verder blijft het aantal 50-plussers op de arbeidsmarkt achter. Ook hier verwachten wij meer 

van het college in samenwerking met het bedrijfsleven. We roepen het college op met een motie om 

er meer werk van te maken. 

 

Sport 

Innovatie in de sport hoeft niet alleen in topsport te worden ingezet. Ook de breedtesport geeft aan 

dat zij er veel profijt van kunnen hebben. We vragen dan ook het hiervoor beschikbare budget ook in 

te zetten in die breedtesport. Omdat de raad budgetrecht heeft, gaan we een motie hiervoor 

indienen. 

 

Concluderend, voorzitter, de VVD vindt dat wat u als kadernota presenteert heel goed zou kunnen 

dienen als inleiding hiervoor. We wachten nog op de inhoudelijke hoofdstukken met de concrete 

maatregelen. Dit stuk is in elk geval ver onder de maat. 

 

Als laatste willen wij nog een paar woorden weiden aan de burgemeester. 

Wij hebben zeer veel waardering voor de wijze waarop hij zich heeft ingezet voor veiligheid. 

Met name willen we hier de taskforce Brabant-Zeeland noemen. Zijn inzet heeft dit mede tot een 

succes gemaakt. Rijk en provincie willen dit voortzetten en hebben daarvoor middelen vrijgemaakt. 

Dit vraagt ook middelen van de steden. Ons verzoek aan het college is dat hier toe te zeggen. 

Hiervoor dienen we een motie in. 

Ook steunen wij hem van harte om te komen tot een rijksmuseum voor techniek in 

Eindhoven, het eerste Rijksmuseum beneden de rivieren. Dat is meer dan een podium voor techniek 

en doet ook meer recht aan de positie van Eindhoven in dit land. Er is een fantastisch pand in deze 

stad dat daar voor gemaakt lijkt. Wij hopen dat het college ook dit gaat onderzoeken, zodat de raad 

straks een beslissing kan nemen. 

 

 

 

 

 

 


